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Møde den: 29. juni 2017 kl. 13.00‐16.00, Bygning 1261, lokale 118  

Deltagere: Niels Trolle Andersen, Annette Bachmann, Ask Vest Christiansen, Loni 

Ledderer, Klavs Madsen, Claus Vinther Nielsen, Kim Overvad, Annelli Sandbæk, 

Torben Sigsgaard 

Afbud: Charlotte Delmar 

 

 

Gæster: 

Kl. 15.15‐16.00 Gennemgang af AURAP, Økonomi (Karsten Vraa, projektøkonomer 

og controller) 

 

 

NOTAT

 
1. Kommentarer til dagsorden 
2. Til opfølgning: Revision af studieordningen på FSV (Klavs) 
3. Til fortsat drøftelse: Proces om ”kvalitet i uddannelse og forskning” Ju‐

stering af intern organisering  (Klavs) 

a. Indkomne kommentarer  

b. Forskningsudvalg  

c. Uddannelsesudvalg 

d. Nedsættelse af arbejdsgruppe 

e. Oplæg om Sundhedsfremmeområdet (planlægges til den 17. august) 

f. Forslag til ansættelsesudvalg til professorat i Sundhedsfremme  

4. Til orientering/drøftelse: Center for Sundhedssamarbejde (Klavs) 

5. Orienteringspunkter fra sidste møde (Klavs) 

a. APV‐opfølgning (Annette) – (bilag vedlagt) 

b. Studieleder på de sundhedsfaglige uddannelser  

c. 5 års evaluering FSV og handleplan 

d. Vision og Strategigrundlag for IFS uddannelser 

e. Ansættelser 

f. LUR samarbejde, opsummering fra døgnseminar 6‐7. juni 

g. Nyt design og revision på instituttets eksterne websider.  Arbejdet 

fortsætter og forventes at være bragt til ende i slutningen af august må‐

ned. 

6. Eventuelt 
Rektorbesøg  den 9. oktober  
 

Næste Nyhedsbrev (Meddelelser fra institutledelsen) 
‐ Opsamling fra dagens punkter  
‐ Punkter fra sektionslederne 
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Ad 1. Kommentarer til dagsorden 
Ingen kommentarer. 
 
Ad 2. Til opfølgning: Revision af studieordningen på FSV (Klavs) 

Der var rundsendt en opfølgning fra Mette Vinther Skriver /Studienævnet. Jævn‐

før de rundsendte bilag, så kunne Studienævnet imødekomme punkterne 2, 3, 4 

og 5.  

Vedrørende 1a Epi /bio så ønskede Studienævnet at beholde faget på aktuelle 

semester.  Efter længere diskussion blev konklusionen, at Kim Overvad deltager i 

næste studienævnsmøde med henblik på at fremføre argumenter for en flyt‐

ning.  

PKT 5 blødes op.  
PKT 4 Der var et ønske om at screening blev beskrevet lidt bredere.  

 

Ad 3 Til fortsat drøftelse: Proces om ”kvalitet i uddannelse og forskning” Juste‐

ring af intern organisering  (Klavs) 

a. Indkomne kommentarer  

Der er kommentarer fra Biostatistik, Epidemiologi, Idræt, Sygepleje, Sundheds‐

fremme og Sundhedsvæsen. Dokumentet revideres på baggrund af kommenta‐

rer. De tre sektioner, som ikke har kommenteret har frist til mandag den 3. juli 

til indsendelse.  Dokumentet revideres til næste møde i august. 

b. Forskningsudvalg  

Der skal nedsættes et nyt forskningsudvalg, som skal være repræsenteret med 

minimum en person fra hver sektion.  Klavs Madsen ønskede en tilbagemelding 

på potentielle kandidater fra de enkelte sektionsledere ved en ”bordet rundt” 

Der var et udtalt ønske om at få kommissoriet og den organisatoriske indplace‐

ring helt på plads inden udpegning af kandidater til udvalget, men alle sektioner 

har en eller flere kandidater.  

c. Uddannelsesudvalg 

Der ønskes flere personer ind i uddannelsesudvalget. Der er behov for flere  ad‐

ministrative arbejdsressourcer i udvalget, hvilket fakultetet kan være behjælpe‐

lig med. Der er behov for at få klarlagt udvalgets arbejdsopgaver,  kommissorium 

og organisatorisk indplacering. Det står klart, at der er en række opgaver, som 

pt. skal løses i forhold til evaluering, vision og strategiarbejdet samt handlepla‐

ner i forhold til statusrapporterne.   

d. Nedsættelse af arbejdsgruppe/ e. Oplæg om Sundhedsfremmeområdet 

Der blev nedsat en arbejdsgruppe som skal undersøge mulighederne for en  ind‐

lejring af Rehabilitering, Socialmedicin og Sundhedstjenesteforskning i Sektion 

for Sundhedsfremme og Sundhedsvæsen. Dette indebærer udarbejdelse af en 

strategi og en profil for området Sundhedsfremme, som ikke tidligere er beskre‐

vet og diskuteret. Der blev nedsat en arbejdsgruppe bestående af Claus Vinther, 

Loni Ledderer, Charlotte Delmar, Camilla Palmhøj, Kim Overvad, Kim Iburg, insti‐

tutleder og sekretariatsleder. Der skal inden udgangen af 2017 være udformet et 

grundlag, som der kan tages stilling til.  
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Det har været et ønske fra institutledelsesgruppen, at der blev holdt en række 

oplæg om Sundhedsfremme. Hvad er Sundhedsfremme? Pt er der planlaget et 

længere møde den 17. august, hvor det er foreslået, at Torben Jørgensen holder 

et oplæg. Der kom dog på mødet flere forslag til kandidater blandt andet Bjarne 

Bruun Jensen og Finn Kamper Jørgensen. Fra flere sider blev det anført, at vi ikke 

var klar til eksterne oplæg, før arbejdsgruppen har afholdt møder og afklaret be‐

hovene for oplæg.   

Punktet dagsordensættes på alle ledelsesmøderne henover efteråret.  

f. Forslag til ansættelsesudvalg til professorat i Sundhedsfremme  

Der blev peget på mulige kandidater til ansættelsesudvalg.  

 

4. Til orientering/drøftelse: Center for Sundhedssamarbejde (Klavs) 

Lukket punkt. 

 

5. Orienteringspunkter fra sidste møde (Klavs) 

a. APV‐opfølgning (Annette) – (bilag vedlagt) 

APV‐følgegruppens arbejde blev taget til efterretning. I forhold til punkt omkring 

anerkendelse ønskede ledelsesgruppen en yderligere indsats i relation til diskus‐

sion af karriereveje for VIP med henblik på tydeliggørelse af muligheder.  Hvor‐

dan kan Ledelsesgruppen understøtte dette arbejde? Der var flere forslag til til‐

tag (konvertering af stillinger til andre typer, etablering af netværk, forvent‐

ningsafstemning, 5 årsplaner). Punktet dagsordensættes på kommende møde.  

b. Studieleder på de sundhedsfaglige kandidatuddannelser  

Der er oprindeligt aftalt et studielederskifte på de sundhedsfaglige kandidatud‐

dannelser. Beslutningen var, at Kirsten Beedholm skulle overdrages posten fra 1. 

september 2017, men på baggrund af drøftelse af statusrapport den 22. juni har 

prodekanen ønsket, at Cecilia Ramlau Hansen fortsætter arbejdet frem til 31. 

december 2017, da det er hensigtsmæssigt, at Cecilia deltager i 5 års evaluerin‐

gen, som er planlagt til slutningen af august.  Kim Overvad udtrykte utilfredshed 

med forløbet. Dette blev taget til efterretning.  

c. 5 års evaluering FSV og handleplan 

Klavs Madsen orienterede om evalueringen af FSV og handleplan. Handleplaner 

rundsendes til kredsen. 

d. Vision og Strategigrundlag for IFS uddannelser 

Der er fast en dato i december måned, hvor der holdes to‐dages møde på San‐

bjerg. Mødet er lagt i Outlook kalenderen og alle er indkaldt. Det forberedende 

arbejde starter i begyndelsen af oktober måned.  

e. Ansættelser 

En stilling mangler at blive opslået jf. listen fra foråret 2016. 

Der har været holdt ansættelsessamtaler vedrørende professorat på Almen Me‐

dicin. Bedømmelsesudvalget vedrørende professoratet på Sundhedsfremme og 

Sundhedsvæsen forventes færdig lige efter sommer.  

f. LUR samarbejde, opsummering fra døgnseminar 6‐7. juni 
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Næste skridt i strategiprocessen med RM og VIA er, at fagmiljøerne inddrages i 

udvikling og konkretisering af samarbejdet. Der afholdes et arrangement den 28. 

august, hvor fagfolk fra alle tre organisationer deltager. Fra Folkesundhed er fo‐

reslået Bo Christensen, Vivi Schlünssen, Christina Dahm, Annelise Norlyk, og Ul‐

rik Dalgas. Personerne kontaktes af Dekansekretariatet.  
g. Nyt design og revision på instituttets eksterne websider.   

Arbejdet fortsætter og forventes at være bragt til ende i slutningen af august 

måned. 
 
6. Eventuelt 
Rektorbesøg  den 9. oktober. Datoen er sat i kalenderen. Alle medarbejdere invi‐
teres. 
 
Mail vedrørende ny stipendieordning rundsendes med henblik på kommentarer. 
Der er en deadline medio august.  
 
Karsten Vraa og Janne Daubjerg gennemgik AURAP. Der udsendes en mail til alle 
videnskabelige medarbejdere om mulighederne for at trække rapporter. 
Annette sender mailen ud.  

 

 
 
 
 
 

 
 


